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Steenbergen, 13 juli 2023 
 

Beste voorzitter, 
 
‘Want dan denk ik aan Brabant, want daar brand nog licht’. Guus Meeuwis zingt erover, maar 
voorzitter, eigenlijk zou het toch moeten zijn; ‘want dan denk ik aan Steenbergen, want daar 
brand nog licht.’ Enige chauvinisme is toch op zijn plaats en mag best, want wat zijn we trots 
op onze plattelandsgemeente, dag en nacht zijn onze inwoners in beweging. Vanaf het 
westen naar het oosten rijdend, Steenbergen en zijn kernen is de poort naar het mooie 
Brabant. Trots zijn op onze gemeenschap, trots zijn op de talrijke vrijwilligers die zich 
belangeloos inzetten voor de leefbaarheid in iedere kern, trots zijn op onze bio diverse natuur 
en recreatieve kansen, uitgestrekte polders en nog zoveel meer, trots zijn dat deze trots niks 
kost, uitgedrukt in euro’s, maar wel waardering verdiend, dit is wat wij, als fractie van 
Gewoon Lokaal! toch inleidend willen zeggen, want dit is niet overal vanzelfsprekend. Maar 
bij ons voorzitter, van Nieuw-Vossemeer tot Kruisland en van Dinteloord tot de Welberg, wel 
normaal. Het zit in het DNA van de Steenbergenaar. We proberen in dit huis zoveel 
mogelijkheid goeds voor onze inwoners te regelen, van ‘zaadcel tot rollator’ en voor arm tot 
rijk, maar veel gebeurd al door onze inwoners zelf, dit moeten we koesteren en niet vergeten. 
 
Nu voorzitter met onze benen weer in de zware klei en terug naar de perspectiefnota 2024-
2027. Een realistischer stuk volgens de fractie van Gewoon Lokaal! als enkele jaren terug. 
Maar we hebben weinig keus. Er moeten prioriteiten gesteld worden. Gewoon Lokaal! ziet 
het als een to do lijst. Niks is fijner om te strepen en niks geeft meer voldoening dat er steeds 
minder punten overblijven en er zaken gerealiseerd worden. Dingen die vorig jaar 
gerealiseerd zijn konden we onlangs in vogelvlucht lezen in de Steenbergse Courant. Daarna 
is het pas weer doorpakken, volle kracht vooruit. In verband met de personele capaciteit die 
we hebben dienen we dus keuzes te maken en prioriteiten te stellen. 
Eén van die uitdagingen is het steeds grotere takenpakket dat vanuit de landelijke overheid 
naar de gemeenten wordt overgeheveld. Hierbij komt ook digitalisering kijken, wat een 
verdere doorontwikkeling vereist samen met de juiste medewerkers die bij onze gemeente 
passen. Ondanks deze uitdagingen heeft Gewoon Lokaal! vertrouwen in de nieuwe visie van 
de gemeente om de juiste medewerkers te werven. Onze gemeente biedt niet alleen een 
functie, maar ook een perspectief, een fijne woon- en werkplek waar je kunt leren en door 



ontwikkelen. Wij hopen dat steeds meer ander- en werkzoekende dit zien en wat ons betreft 
woonachtig in onze gemeente, zodat de binding nog groter is. 
Het college-actieprogramma is realistisch opgebouwd aangevuld met de prioritering van de 
tien projecten. Deze is nemen we aan, gebaseerd op de huidige capaciteit en realistisch 
haalbaar, rekening houdend met inzet van capaciteit, tijd en middelen?  
Kunnen de smileys binnen afzienbare tijd dus allemaal op groen staan? Graag een toelichting. 
Want in dat to do lijstje, daar moet in gestreept worden. Een gezonde balans tussen ambitie 
en uitvoering is essentieel. We realiseren ons ook dat er in de toekomst moeilijke keuzes 
gemaakt moeten worden, maar altijd voor het gemeenschappelijk belang. Gewoon Lokaal! 
ziet dan ook dat onze ambtenaren ondanks beperkte middelen, hoge tijdsdruk met veel 
toewijding en inzet veel werk af te leveren. Ondanks verbeterpunten is het 
bewonderingswaardig te zien hoe ze zich blijven inzetten voor de ontwikkeling voor onze 
gemeente, dus een compliment hiervoor! 
Gewoon Lokaal! ziet ook de urgentie van het verplaatsen van de medewerkers van 
Vraagwijzer naar het gemeentehuis. Hier is destijds een motie voor aangenomen en hebben 
deze gesteund. We zijn dus niet van gedachte veranderd, maar wel voor een realistisch 
geheel. Zoals u weet voorzitter zijn wij voor een upgrade van de raadzaal maar we willen geen 
gouden troonzaal, want daar gaat Gewoon Lokaal! dan dwars voorliggen. Gewoon Lokaal! 
wilt bijvoorbeeld betere techniek en meubilair, maar bijvoorbeeld geen vitrage met 
gouddraad, gewoon functioneel des Steenbergs. We dienen dan ook samen met Progressief 
Samen en de VVD een motie in. Progressief Samen voert hier verder het woord over. 
 
Dan voorzitter nog enkele zaken ter overweging, enkele behorende bij de collegeprioriteiten 
en de tien projecten waar prioriteit aangegeven wordt, we pakken er een paar uit; 
Op gebied van duurzaamheid (CAP punt 5) vindt Gewoon Lokaal! dat er wel degelijk volop 
ingezet moet worden om dit programma af te krijgen, zodat er direct aan het opstellen van 
de uitvoeringsprogramma’s kan worden gestart. We verwachten hierop dan ook grote 
aandacht. De klimaatveranderingen zien wij om ons heen en we kunnen niet hiervoor 
wegduiken, ook al zijn we maar een speldenprikje op deze aardbol. En nog een 
duurzaamheidsdingetje: Bij de vervangingsinvesteringen 2025 staat om de warmwater 
voorziening installatie ’t Cromwiel te vervangen. Op onze technische vraag krijgen wij het 
antwoord dat dit een gasgestookte installatie wordt, omdat overstappen naar een elektrische 
nader onderzoek vergt naar capaciteit hoofdaansluiting, meterkast en aanpassing van de 
infra. Denkt het college niet dat daar nog voldoende tijd voor is? Zodat er weer een stukje 
duurzaamheidsinvestering afgevinkt kan worden? 
In de nabije toekomst zullen scholen herbouwd moeten worden en kansen gepakt moeten 
worden. Heeft het college een idee hoe dit financieel te waarborgen en is het breder 
gebruiken van de gebouwen meteen mee te nemen? Kijk bijvoorbeeld niet verder dan het 
buurtdorp van Kruisland, Oud Gastel. En dan nog niet te denken van de miljoenen projecten; 
rond- en/of randwegen. Er zijn wensen die leven bij een deel van de raad en inwoners om dit 
te realiseren. We willen twee (Steenbergen en Dinteloord) en wellicht drie (incl. Kruisland). 
Is dit allemaal wel te behappen? Is dit financieel realistisch haalbaar? Zijn er kostendragers in 
beeld? En voorzitter, hoe vangen we de oplopende kosten op voor inflatie , stijgende 



loonkosten (gemiddeld met 9.1%) en duurdere grondstoffen op? In de begroting 2023 is op 
de loonkosten voorgesorteerd met verhoging van structureel 1 miljoen, maar de gevolgen 
van de inflatie op de beheerplannen openbare ruimte en maatschappelijk vastgoed zijn nog 
niet volledig in beeld, of hebben we het mis? 
Er bestaat dus een risico dat met het beschikbare budget de vastgestelde kwaliteitsniveau’s 
niet gehaald kunnen worden. Graag aandacht! 
Een zeer actueel punt: de kieswet. Er zijn wijzigingen en dit heeft een flinke impact op de 
organisatie van de verkiezingen en de huidige beschikbare formatie. Vanaf 2024 wordt 
hiervoor 80K per jaar extra gereserveerd voor grondige voorbereidingen en de inzet van een 
projectleider. Nu is er wat gebeurd in Den Haag en er zullen binnen afzienbare tijd weer 
tweede kamerverkiezingen zijn. Is er nu een probleem als deze projectleider er nog niet is? 
En dan paragraaf 3.4. Hier zien we de reserves staan waarin deze tot en met 2026 zelfs licht 
toenemen met als uitschieter het mutatieresultaat meerjarenperspectief 2025, 2.5 miljoen 
positief zijn. We hebben het vorige week bij de jaarstukken ook horen vallen; het ravijnjaar 
2026 komt eraan, dus laten we dit goed in het oog houden en waar mogelijk op anticiperen. 
 
De ontwikkeling van de Vossenburcht loopt nog steeds niet zoals gepland, daar wordt ook 
nog onderzocht of koppelingen te maken zijn. Is er al zicht op de termijn dat de opdracht-
formulering en plan van aanpak op dit dossier klaar zijn?  
 
Collegeprio Actieplan Wonen. Gewoon Lokaal! kan instemmen met de tijdelijke uitbreiding 
van de personele capaciteit om het actieplan verder uit te werken. Woningbouw is er nodig 
voor jong en oud. Daar moet en kan niemand op tegen zijn. Kan de wethouder een update 
geven over de woningbouw in de kern Kruisland? Wat vindt het college van het idee om 
bestaande woningen te splitsen? Is dit haalbaar en kan dit? Dit gebeurde net na de WOII ook 
en zorgde voor extra woningen. En hoe zit het met eventuele aankoop van gronden van de 
Kop van Zuid in Steenbergen?  
 
Voorzitter, nog even over kunstgras te Dinteloord. Is er bij het dossier vervanging 
kunstgrasvelden nagedacht, nagevraagd en uitgezocht of er op dit moment nog behoefte is 
aan twee kunstgrasvelden in Dinteloord? Of komt er met de huidige richtlijnen misschien en 
natuurgrasveld weer in beeld? Wedstrijden worden nu ook doordeweeks gespeeld, van twee 
naar één club. Wellicht is de gebruiker voordeliger mee uit, toch? 
Een suggestie van de fractie van Gewoon Lokaal! dan kan de besparing van 420K gebruikt 
worden om de club te helpen om op het gebied van duurzaamheid led-verlichting en 
elektrische verwarming en warmwatervoorziening te installeren?  
Wat vind het college van deze suggestie? 
Van natuurgras naar bomen is een kleine stap, maar voor ons en achterban niet onbelangrijk.  
Er is extra budget nodig voor het bomenbeheerplan; ok check. Maar is de bomenlijst er 
eigenlijk al? 
 
 



We lezen op pagina 63 dat er een toenemende behoefte is aan het plaatsen van ‘kleine’ 
windmolens. Is dit te kwantificeren? Dit ook in relatie tot de gemeentelijke en 
gemeenschappelijke  investering van 75K.  We bedoelen, als er maar een paar behoeftes zijn, 
dan is 75K wel erg veel toch? 
 
Gewoon Lokaal! heeft grote zorgen over de tekorten bij jeugdzorg, want die gaan de 
komende jaren oplopen vanwege de besparingen vanuit het Rijk. Kunnen wij dit komende 
jaren opvangen of maken wij ons onterecht zorgen? 
 
De kadernota spelen en bewegen staat niet in de 10 prioriteiten van het college. We snappen 
dat er keuzes gemaakt moeten worden, dit hebben we al eerder gezegd, maar jammer vinden 
wij het wel. Wij hopen dat dit als het to lijstje afgewerkt is er toch aan gedacht wordt want 
spelen en bewegen is zeker in deze tijd belangrijk voor kinderen van 8 tot 12+. Zeker ook voor 
minder bedeelde gezinnen is het een goede manier om zich in de buitenruimte uit te leven. 
Het is immers gratis, want niet iedereen is een dagje Efteling gegungd, maar wel een dagje 
spelen in de Steenbergse wijken. Enig idee wanneer dit opgepakt wordt? 
 
Voorzitter, voor het preventief aanpakken van armoede, eenzaamheid en laaggeletterdheid 
voor oud en jong staat Gewoon Lokaal! vierkant achter. Er komen echter wel signalen bij onze 
fractie uit de samenleving over menstruatie armoede. Hier willen wij dan ook een motie 
indienen om gratis menstruatiemiddelen te realiseren in overleg met het voortgezet en 
primair onderwijs. 
 
Tot zover…. 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


